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Z á p i s n i c a 

z 5. zasadnutia Mestského zastupiteľstva (MsZ) v Sliači konaného dňa 

30.03.2023 

 

Miesto   : Zasadacia miestnosť MsÚ 

Primátor    : Ing. Mgr. et Mgr. Ľubica Balgová 

Zást. primátora  mesta : Ing. Ján Belička  

Prednosta úradu   : Ing. Dušan Hruška 

Poslanci MsZ  : podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení poslanci  :      

                                

P r o g r a m : 

1. Otvorenie, prezentácia prítomných poslancov, určenie zapisovateľa a overovateľov 

zápisnice 

2. Voľba návrhovej komisie  

3. Schválenie programu zasadnutia mestského zastupiteľstva  

4. Správa o plnení uznesení  

5. Zriadenie vecného bremena – StVS, a.s. BB  

6. Slovenský vodárenský podnik, š.p., mestská komunikácia Hájnická/B  

7. Slovo pre verejnosť  

8. Protest prokurátora  

9. Stanovisko poslancov k referendu  

10. VZN č. 01/2023 O miestnom referende  

11. Zmena Územného plánu  

11.1. ÚPN mesta Sliač, ZaD č. 9   

11.2. ÚPN mesta Sliač, ZaD č. 11  

11.3. ÚPN zóny Sliač, CMZ, ZaD č. 1   

12. Dodatok č. 1 k VZN 1/2022 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy ZUŠ, dieťaťa MŠ 

a dieťaťa školského zariadenia  

13. Rozpočet Informácie primátorky  

14. Rôzne  

14.1. Zmena tajomníkov v komisiách 

14.2. Žiadosti občanov 

15. Interpelácie poslancov  

16. Odpovede na interpelácie z predchádzajúceho MsZ 

17. Záver 
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BOD 1  Otvorenie  

 Rokovanie 5. zasadnutia mestského zastupiteľstva otvorila a viedla primátorka mesta Ľubica 

Balgová, ktorá privítala všetkých prítomných. Skonštatovala, že MsZ bolo zvolané v zmysle zákona 

č.369/1990 Zb. o obecnom zriadení v platnom znení. Bolo zvolané pozvánkou zaslanou poslancom, 

mailom aj pozvánkou zverejnenou na webovej stránke mesta. Pani primátorka skonštatovala, že MsZ 

je uznášania schopné, prítomní boli  10 poslanci. 

 

  Určenie zapisovateľa zápisnice a overovateľov zápisnice 

 Primátorka určila za zapisovateľku zápisnice p. Natáliu Borgulovú – zamestnankyňu MsÚ 

Sliač, za overovateľov zápisnice boli určení poslanci Vladimír Belička a Ondrej Láskavý. 

 

BOD 2 Voľba návrhovej komisie  

Zvukový záznam od 00:01:55 do 00:02:44 

  Do návrhovej komisie boli primátorkou navrhnutí poslanci Jána Belička a Igor Ambrózy.  

 

Uznesenie číslo 49/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

s ch v a ľ u j e 

p. Igor Ambrózy, p. Ján Beličku za členov návrhovej komisie. 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ: 11 

Prítomní:   10 (Ambrózy, Bakša, Belička V., Belička J., Hric, Láskavý, Urbanec, Zemko,  

 Gabaš, Janáková Sujová)  

Za:    10 (Ambrózy, Bakša, Belička V., Belička J., Hric, Láskavý, Urbanec, Zemko,  

 Gabaš, Janáková Sujová)  

Proti:      0  

Zdržali sa:     2  (J. Belička, I. Ambrózy)  

Nehlasovali: 

  

BOD 3  Schválenie programu zasadnutia mestského zastupiteľstva 

Zvukový záznam od 00:02:44 do 00:05:45 

 Primátorka mesta prečítala program zasadnutia MsZ.  Poslanci nemali pripomienky k Návrhu 

programu a tak sa pristúpilo k hlasovaniu. 

 

Uznesenie číslo       50/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači  

s ch v a ľ u j e 

 

program 4. zasadnutia, v súlade s § 12 ods. 5 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov, predložený Ing., Mgr. et Mgr. Ľubicou B a l g o v o u, primátorkou mesta Sliač 

a to nasledovne: 
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1. Otvorenie, prezentácia prítomných poslancov, určenie zapisovateľa a overovateľov 

zápisnice 

2. Voľba návrhovej komisie 

3. Schválenie programu zasadnutia mestského zastupiteľstva 

4. Správa o plnení uznesení  

5. Zriadenie vecného bremena – StVS, a.s. BB 

6. Slovenský vodárenský podnik, š.p., mestská komunikácia Hájnická/B  

7. Slovo pre verejnosť 

8. Protest prokurátora  

9. Stanovisko poslancov k referendu 

10. VZN č. 01/2023 O miestnom referende 

11. Zmena Územného plánu  

1. ÚPN mesta Sliač, ZaD č. 9  

2. ÚPN mesta Sliač, ZaD č. 11 

3. ÚPN zóny Sliač, CMZ, ZaD č. 1 

12. Dodatok č. 1 k VZN 1/2022 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy ZUŠ, dieťaťa 

MŠ a dieťaťa školského zariadenia 

13. Rozpočet 

14. Informácie primátorky  

15. Rôzne 

1. Zmena tajomníkov v komisiách 

2. Žiadosti občanov 

16. Interpelácie poslancov  

17. Odpovede na interpelácie z predchádzajúceho MsZ 

18. Záver 

 

V priebehu zasadnutia (01:34:46 – 01:35:19) pani primátorka navrhla výmenu bodu 10 za 9. 

Poslanci túto zmenu odsúhlasili.  

 
Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ: 11 

Prítomní:                          11 (V priebehu čítania programu prišla na zastupiteľstvo poslankyňa Janáková Sujová) 

Za:    10 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička, Ryba,  

        Bakša, Hric)                                                                     

Proti:  

Zdržali sa:                          1 (Láskavý)                          

Nehlasovali: 

 

BOD 4  Správa o plnení uznesení 

Zvukový záznam od 00:05:45 do 00:08:12 

Dôvodovú správu predložil prednosta MsÚ. Zhrnul prijaté uznesenia z predchádzajúceho 

zastupiteľstva. Oboznámil poslancov a verejnosť s plnením uznesení.  
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Uznesenie číslo     51/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

b e r i e  na v e d o m i e 

správu o plnení uznesení 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ: 11 

Prítomní:                          11  

Za:    10 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička, Ryba,  

       Bakša, Hric)                                                                     

Proti:  

Zdržali sa:                          1 (Láskavý)                          

Nehlasovali: 

 

BOD 5  Zriadenie vecného bremena – StVS, a.s. BB 

Zvukový záznam od 00:08:12 do 00:12:05 

JUDr. Petroch oboznámil poslancov, že návrh zmluvy, ktorý bol predložený vodárenskou 

spoločnosťou sa líši v otázke cenových možností. Vodohospodársky podnik nám ponúka 9,00€ za m2 

z vecného bremena.  

Pani poslankyňa Janáková Sujová doplnila, že vzhľadom k tomu, že je to pozemok pod cestou 

a nie je to pozemok určený na zastavanie a je v 3 zóne kde je cena 21,00€ čiže 1/3 je 7,00€. Komisia 

skonštatovala, že toto rozhodnutie je v súlade zo zásadami hospodárenia s majetkom.   

Uznesenie číslo       52/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

S ú h l a s í 

so zriadením vecného bremena na predpokladanej výmere cca 671 m2, ktorá bude zaťažovať majetok 

mesta, pričom skutočná výmera verejnej kanalizácie v trvalom zábere pozemku mesta bude určená 

porealizačným geometrickým plánom na vyznačenie vecného bremena obstaraného budúcim 

Oprávneným z vecného bremena po ukončení stavby. Právo vecného bremena sa zriadi odplatne za 

jednorazovú odplatu určenú dohodou strán. 

 
Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ: 11 

Prítomní:                          11  

Za:    11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička, Ryba,  

        Bakša, Hric, Láskavý)                                                                     

Proti:  

Zdržali sa:                             

Nehlasovali: 
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BOD 6 Slovenský vodárenský podnik, š.p., mestská komunikácia Hájnická/B 

Zvukový záznam od 00:12:05 do 00:34:01 

Pani primátorka informovala o prijatí uznesenia číslo 537/2021, na základe ktorého sa mala 

odkúpiť panelová cesta za cenu, ktorú nám ponúkol vodohospodársky podnik. Vodohospodársky 

podnik v tom čase informoval ministerstvo a odpoveď prišla až koncom roku 2022. Pani primátorka 

VHP oznámila, že mesto nemá vyčlenené peniaze na odkúpenie panelov a že ak by panely odkúpila, 

keďže sú položené na súkromnom pozemku, porušila by zákon, nakoľko by zaviazala mesto k 

ďalšiemu finančnému plneniu.. Povedala, že komunikuje s právnikom majiteľky pozemku. 

Vzhľadom na vyššie uvedené navrhla znesenie 537/2021 zrušiť. 

Poslankyňa Janáková Sujová informovala, že na stavebnej komisii sa zhodli, že najskôr treba 

vysporiadať pozemok pod cestou a následne cestu.  

JUDr. Petroch povedal, že je potrebné reagovať na list aby sa predišlo odstráneniu panelov.  

Poslanec Hric žiada aby do budúcna boli poslanci informovaní o takýchto listoch.  

Poslanec Láskavý vyjadril obavu, že aby jeho zrušením nedošlo k odstráneniu panelov. 

Nechce, aby obyvatelia mesta prišli o príjazdovú cestu k domom. Vyjadril sa, že celá táto situácia je 

preňho dilema a určite nezahlasuje za zrušenie.  

Poslanec Ambrózy navrhol, aby sa obyvatelia zapojili k vyriešeniu tohto problému a panely 

si odkúpili a následne ich mesto odkúpi od nich.  

Poslanec Zemko vyjadril pochybnosť o tom či VHP môže panely odstrániť, že túto situáciu 

treba prácne preveriť. Lebo či už stavba bola čierna alebo nie, tak vznikla cestná panelová 

komunikácia.  

JUDr. Petroch povedal, že mesto má túto cestu v dokumentácii cestnej siete a že je potrebné 

komunikovať s Ing. Grišom, správcom majetku VHP. Uviedol, že treba napísať stanovisko, že trváme 

na tom aby sa to neodstránilo z dôvodu, že riešime majetkovo právne vzťahy pozemku.  

Poslanec Gabaš označil celú túto situáciu za paradoxnú. Mesto nie je majiteľom ani pozemku 

ani panelov a stalo sa obeťou tejto situácie. Navrhuje hájiť záujmy občanov, ale nie na úkor mesta.  

 

Uznesenie číslo     53/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

ruší  

uznesenie č. 537/2021 z 8.9.2021 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ: 11 

Prítomní:                          11  

Za:    11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička, Ryba,  

        Bakša, Hric, Láskavý)                                                                     

Proti:  

Zdržali sa:                             

Nehlasovali: 
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BOD 7 Slovo pre verejnosť  

Zvukový záznam od 00:3401 do 01:11:00 

           Pán Bálint prišiel vyjadriť svoj názor na dianie mesta. Zhodnotil nevraživosť na sociálnych 

sieťach. Oslovil poslanca Bakšu a opýtal sa ho, že čo ho viedlo k tomu, že sa postavil proti tomu, že 

obyvatelia Sliača využili svoje najzákladnejšie demokratické právo. Zaujímalo ho, že či je to z jeho 

hlavy, alebo ho niekto za tento názor zaplatil. Vyjadril ľútosť nad ľuďmi, ktorí sa ešte nezobudili 

a nevnímajú situáciu na Slovensku takú aká je.  

 Pán Danko zhodnotil, že ho mrzí, že zastupiteľstvo začalo o 15:00. Zastupiteľstvo malo byť 

jasne dané na hodinu 16:30, aby pracujúci obyvatelia mohli prísť vyjadriť svoj názor. Vysvetlil 

rozdiel medzi obligatórnym a fakultatívnym referendom. Položil otázku na pána poslanca Bakšu, že 

čo ho viedlo k spochybneniu referenda. Opýtal sa ho či ho platí minister Naď. 

 Primátorka povedala, že MsZ sa začalo o 15:00 hod. z dôvodu prizvania prokurátorky.  

 Pán Jančík zhodnotil, že Sliač sa dostal do nemilosti. Podľa neho bolo referendum 

znevažované. Petícia bola platná, referendum bolo zákonné a výsledky záväzné. Kladie si dve otázky, 

keďže pán minister Naď povedal, že tu bude len pár technikov, načo sa v zmluve hovorí o vojakoch, 

zbraniach, zbraňových systémoch, muníciách a skladoch. Na koho chceme útočné vrtuľníky použiť 

keď všade okolo seba máme samých priateľov. Kladie si aj druhú otázku, načo sa buduje 

infraštruktúra pre tisíce ľudí? Pán Jančík nevie z akého dôvodu pán Bakša napadol VZN, opýtal sa či 

mu ide o právo alebo o zviditeľňovanie. Predložil právny názor kde sa hovorí, že žiadny platný 

zákonný predpis uskutočňovanie referenda so záväzným odporúčaním nezakazuje a samosprávu 

neobmedzuje. Vyjadril názor, že protest prokurátora je nedôvodný. Poprosil prokurátorku, aby sa 

vyjadrila, či vôľou poslancov je možné zmeniť výsledky fakultatívneho referenda.  

  Poslanec Bakša informoval pána Bálinta, že sa otázkam samosprávy venuje od roku 1998, 

z dôvodu, že obce si robili čo chceli. Bol vždy na strane občanov. Nemá nič proti referendu ako 

inštitútu ale je proti nezákonnému VZN. 

 Pán poslanec Láskavý vyjadril svoj názor k stíhačke. Uviedol, že keď tento nápad vznikol 

nebol stotožnený so stíhačkou, ale v konečnom dôsledku mu neprekážala. Vyjadril sa, že preňho je 

zákon prvoradý a nie to koho je tá stíhačka. K referendu sa vyjadril, že bol za vyhlásenie. Chcel dať 

obyvateľom možnosť vyjadriť sa. Ale momentálne svoj názor podriadil faktom, ktoré uviedla 

prokuratúra a že pokiaľ bude poslanec bude sa riadiť zákonmi. Ak nebudú dodržiavané zákonné 

lehoty nebude hlasovať.  

 Pán Jančík položil otázku priamo prokurátorke, že prečo sa prokuratúra nezaoberala 

retroaktivitou referenda a tiež položil otázku či zastupiteľstvo môže zrušiť výsledky referenda.   

    Pani prokurátorka uviedla, že v prvom rade komunikuje s mestským zastupiteľstvom.  
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BOD 8 Protest prokurátora 

Zvukový záznam od 01:01:11 do 01:34:45 

Poslanec Bakša predložil dôvodovú správu, kde uviedol, že zastupiteľstvo má pripravené 

uznesenie, ktorým vyhovie protestu prokurátora.  

Prokurátorka zhodnotila, že zachytila, že nebol dobre pochopený protest. Uviedla, že tento 

protest nerieši platnosť výsledkov. Prokuratúra nemá oprávnenie vyhlásiť referendum za platné 

alebo neplatné, takúto kompetenciu nemá. Prokuratúra posudzovala zákonnosť VZN a nebrala do 

úvahy existenciu referenda. Sústredila sa na obsah VZN na základe ktorého sa realizuje akékoľvek 

referendum. Povedala, že dôvody ktoré napísala v proteste sú napísané jasne, zrozumiteľne 

a podrobne. Podstatou bolo to, že MsZ sa veľmi odchýlilo od právnej úpravy. Apelovala na mesto, 

že keď opisuje tak treba od najlepších. Treba použiť rozum a zákon. Zákon sám hovorí čo má byť 

predmetom VZN.  

JUDr. Petroch položil otázku, prečo prokuratúra neanalyzovala VZN skôr. Ozrejmil celú 

časovú os od petície až po zrealizovanie referenda. Opýtal sa, že či nebol časový priestor od 

19.4.2022, v tento dátum mesto zaslalo prokuratúre znenie VZN, preventívne zabrániť porušeniu 

zákona zo strany prokurátora.  

Prokurátorka povedala, že z časového hľadiska nie je možné, aby sa prokuratúra zaoberala 

každým VZN. Oznámila, že ak je petícia občanov mesta, primátorka nemá inú možnosť len 

vyhlásiť referendum. A do tohto prokurátor nemôže nič povedať, je to zákonná postupnosť. Ak by 

takto primátorka neurobila konala by v rozpore so zákonom.   

Primátorka položila otázku, ako sa dá do budúcna niečomu takémuto predísť. Ďalšiu otázku 

položila v znení, že takéto VZN majú aj iné obce, ktoré sa na nás obracajú. A chcú vedieť stanovisko 

aby predišli protestu prokuratúry a či sa nedá takýto protest zovšeobecniť a zverejniť alebo oznámiť 

všetkým obciam. Oznámila, že VZN sme spracovali na základe konzervatívneho inštitútu M.R. 

Štefánika, ktorý dostal financie na vypracovanie analýzy z úradu vlády, a tým sme nepochybovali 

o správnosti VZN. 

Prokurátorka oznámila, že mesto sa musí držať tých ustanovení, ktoré sú uverejnené v § 11 písm. a. 

A tie sa musia vždy dodržať. Upraviť sa môžu len podrobnosti o spôsobe vykonania referenda, to 

znamená len technické zabezpečenie, kreovanie komisie, úprava hlasovacích lístkov. Toto spadá do 

samosprávnej kompetencie. Treba si to upraviť na miestne pomery. Oznámila, že podľa nej neexistuje 

univerzálne nariadenie pre všetky obce. Prokurátor nie je patent na rozum, prezentuje len svoj právny 

názor ako úradnú vec.  

Uznesenie číslo      54 /2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

1. Vyhovuje  

protestu prokurátora Okresnej prokuratúry vo Zvolene číslo Pd 120/22/6611-8 zo dňa 17.januára 2023 

proti ustanoveniam §3 ods. 6, ods. 7, §8 ods. 1, ods. 3 až ods. 8, §9 ods. 1, §13 ods. 1 písm. d), §16 

ods. 3 písm. g), §17 ods. 2, ods. 4, ods. 5 a ods. 6 písm. e) Všeobecne záväzného nariadenia mesta 

Sliač č. 01/2020 O miestnom referende. 

2. Ruší  

Všeobecne záväzné nariadenie mesta Sliač č. 01/2020 O miestnom referende. 
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Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ: 11 

Prítomní:                          11  

Za:    11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička, Ryba,  

        Bakša, Hric, Láskavý)                                                                     

Proti:  

Zdržali sa:                             

Nehlasovali: 

 

Primátorka predniesla návrh aby sa 10 bod zamenil za 9 z dôvodu nadväznosti. Poslanci so zmenou 

programu súhlasili.  

 

BOD 9 VZN č. 01/2023 O miestnom referende  

Zvukový záznam od 01:35:19 do 01:37:15 

 Poslanec Bakša predložil dôvodovú správu. Oznámil, že mestskému zastupiteľstvu bol 

doručený protest prokurátora, v ktorom bolo uvedené, že VZN je v rozpore so zákonom. Vzhľadom 

k tomu bolo vypracované nové VZN. K novému VZN neprišli v stanovenej lehote žiadne 

pripomienky. Podklad spracovala legislatívna komisia.  

 

Uznesenie číslo       55/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

Schvaľuje 

 

Všeobecne záväzné nariadenie č. 01/2023 O miestnom referende 

 
Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ: 11 

Prítomní:                          11  

Za:    11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička, Ryba,  

        Bakša, Hric, Láskavý)                                                                     

Proti:  

Zdržali sa:                             

Nehlasovali: 

 
 

BOD 10 Stanovisko poslancov k referendu 

Zvukový záznam od 01:37:15 do 02:18:00 

 Poslanec Bakša predložil dôvodovú správu, v ktorej chce jasne vyjadriť názor zastupiteľstva 

z dôvodu, že širokej verejnosti nie je jasné, aký názor majú poslanci. V otázke miestneho referenda 

dochádza často k dezinformáciám. Oznámil, že leg. komisia schválila tento návrh počtom hlasov 5. 

Upozornil, že nevyhlasujú výsledky, ale len konštatujú názor mestského zastupiteľstva.  
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 Poslankyňa Janáková Sujová oznámila, že konštatovanie výsledkov ani nemusí byť, lebo to 

vyplýva zo zákona. V tomto nejde o to, že rušíme referendum. Zastupiteľstvo vyhlásilo výsledky 

v októbri. Nekonštatovali, či referendum bolo platné, alebo neplatné. Nebolo to potrebné.  

 Pani primátorka sa opýtala prokurátorky či je toto uznesenie potrebné.  

 Poslanec J. Belička sa opýtal prokurátorky, či týmto uznesením zasiahnu priamo do referenda. 

 Prokurátorka odpovedala p. Beličkovi, že výsledky sú dané, keď sa spočítajú hlasy a uzavrie 

sa zápisnica. Toto je právna skutočnosť, ktorá nastáva zo zákona. To, že mesto vyhlási výsledky, 

znamená, že verejne zverejní ako právna skutočnosť dopadla, či bolo platné a či bolo prijaté. Všetko 

následne čo urobí zastupiteľstvo nemá žiadne právne účinky a takáto konštatácia je v rozpore 

so zákonom, lebo opäť si mestské zastupiteľstvo osvojilo kompetenciu ktorá mu neprináleží.  

Keď sa na toto uznesenie pozrie, tak povie, že zastupiteľstvo prekročilo svoju kompetenciu a takéto 

uznesenie nemá čo prijať. Druhá strana mince je, že nevyvoláva žiadne právne úžitky. Skonštatovala, 

že ďalšia otázka, ktorá vystáva je, že práve opäť môže  vzniknúť vo verejnosti len zmätočný pocit. 

Podľa prokurátorky toto uznesenie takto ako je naformulované, nie je dobré a ak ho poslanci chcú 

prijať, navrhuje preformulovať ho s dôvodovou správou, aby bolo jasné, že má len deklaratórny 

charakter a jeho účelom je len odstrániť pochybnosti verejnosti. Podľa je názoru nemá byť prečo 

takéto uznesenie prijaté. Skutočnosť, či je referendum platné, alebo neplatné vychádza z počtu  

odovzdaných hlasovacích lístkov.  

 Poslanec Bakša uviedol, že toto všetko chápe, ale že na Sliači nikto neskonštatoval platnosť, 

a lebo neplatnosť vykonaného referenda týmto chce zastupiteľstvo deklarovať svoj názor. Požiadal 

prokurátorku naformulovať uznesenie.  

 Prokurátorka opakovala, že MsZ sa vôbec nemá vyjadrovať k výsledkom.  

 Poslanec Hric odôvodnil toto uznesenie, že chcú toto konštatovať z dôvodu uzavretia platnosti 

alebo neplatnosti toho VZN v danom čase.  

 Prokurátorka ďalej vyjadrila zásadu, že na nepráve nemôže nikdy vzniknúť právo. Ak sa 

postupuje v rozpore so zákonom, nikdy na ňom nemôžem založiť platný právny výsledok. Nikdy sa 

nemôže ani v samosprávnom nariadení preskočiť zákon. Uviedla, že takýto návrh uznesenia 

prekračuje svoju právomoc. 

 Primátorka uviedla, že mesto vyhlásilo výsledky referenda, ale nekonštatovalo sa či je platné 

alebo neplatné. Konštatovalo sa len to, že je referendum so záväzným odporúčaním. Opýtala sa, či 

sa za vyhlásenie výsledku považuje to, či je platné, alebo neplatné, alebo koľko sa ho zúčastnilo.  

 Prokurátorka si myslí, že vo vyhlásení by mal byť aj údaj či je, alebo nie je platné. Malo by 

sa to komplexne zhrnúť. 

 Poslankyňa Janáková Sujová sa opýtala, či sa máme opierať o zákon o obecnom zriadení §11 

písmeno a, a na základe toho konštatovať platnosť alebo neplatnosť.  

 Pán Danko skonštatoval, že ak poslanci budú toto uznesenie prijímať, dopustia sa porušenia 

zákona.  

 Poslankyňa Janáková Sujová sa vyjadrila, že tak isto zdieľa obavy s občanmi mesta Sliač. 

Povedala, že oni ako poslanci urobili všetko čo bolo v ich kompetencii na základe petície v súlade so 

zákonom vyhlásenia referenda. Mesto referendum zabezpečilo, referendum prebehlo. V zmysle vtedy 

platného VZN prijali uznesenie o vyhlásení, konštatovaní, prijatí výsledkov v súlade so zákonom. 

Vyhlásenie výsledkov nie je v kompetencii zastupiteľstva, to vyhlasuje obec.  

 Pani Blašková skonštatovala, že poslanci by mali ovládať čo v rámci zákona majú robiť a pani 
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primátorka by ich mala k tomu viesť. Problém, ktorý vznikol majú riešiť a ďalším majú predchádzať.

Zhodnotila, že toto si mali poslanci vyriešiť pri svojich schôdzach.  

Poslanec Gabaš sa vyjadril, že bez ohľadu na to či VZN bolo alebo nebolo platné, referendum

bolo vyhlásené a zúčastnilo sa ho 37% občanov. Skonštatoval, že štatisticky a matematicky to nebola 

väčšina.  

Prednosta MsÚ uviedol, že sa dostávame do bodu kde sú niektorí ľudia obviňovaní z prílišnej

činnosti a niektorí z nečinnosti. Ale asi uniká podstata toho celého. Keď sa prijímalo VZN, prijímalo

sa s dobrým úmyslom, že ak na území mesta prebehne referendum hoci sa ho zúčastni menej ako

50% obyvateľov tak poslanci sa napriek tomu budú riadiť týmto. Že vezmú do úvahy názor

obyvateľov aj keď to bude menej ako polovica. Toto bolo podstatou VZN. Potvrdilo sa to dva krát,

keď sa vyhlásilo referendum. Všetko pred vyhlásením prebehlo správne aj referendum prebehlo

správne. Keď sa schvaľovalo vyhlásenie referenda bolo navrhnuté či bude so záväzným odporúčaním

a vtedy poslanci povedali, že áno. Že budú akceptovať názor občanov aj keď ich bude menej ako

50%. Myslí si, že je to v poriadku. Teraz sa problematicky hľadá niekde chyba, vina. Nie je to chyba.

Vtedy keď sa to vyhlasovalo, pán Bakša kritizoval, že to takto nemôže byť. Odporučil  mu, aby to 

napadol na prokuratúre. Pretože prokuratúra je jediná ktorá môže potvrdiť či to je v súlade, alebo nie 

je v súlade so zákonom. To sa deje práve teraz a je na poslancoch, ktorí skonštatujú, že áno

referendum prebehlo. Otázka bola správna. Treba si uvedomiť aká bola otázka. Otázka bola či

poslanci urobia všetko preto aby splnili niečo čo chcú obyvatelia. Referendum nie je o tom aby niečo

nakazovalo je to o tom aby poslanci urobili všetko čo môžu, aby niečomu zabránili. Skonštatoval, že

ak sa chcú poslanci pod toto podpísať je to v poriadku, je to ich názor.   

Pán Majer pripomenul výrok ústavného súdu, že zákon ktorý bol prijatý v rozpore s ústavou

do rozhodnutia súdu je platný.  

Poslanec Gabaš navrhol doplniť do uznesenia vetu, že toto konštatovanie má čisto

deklaratórny charakter, vyjadrujúci názor poslancov a nemá žiadne právne účinky.  

Bola vyhlásená prestávka. Po ukončení prestávky sa pristúpilo k hlasovaniu. 

Uznesenie číslo      56 /2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

k o n š t a t u j e  

že miestne referendum, ktoré sa uskutočnilo dňa 29.10.2022 na základe uznesenia Mestského

zastupiteľstva č. 736/2022 zo dňa 8.9.2022 v meste Sliač je vzhľadom na ustanovenie § 11a ods. 8

Zákona o obecnom zriadení (Zákon č. 369/19690 Zb. v platnom znení) neplatné. Toto konštatovanie 
má čisto deklaratórny charakter vyjadrujúc názor poslancov a nemá žiadne právne účinky. 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ: 11 

Prítomní:                          11  

Za:     7 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Láskavý, Ryba, Bakša, Hric)  

Proti: 

Zdržali sa:                          1 (Ambrózy)                           Nehlasovali:                       3 (Janáková

Sujová, J. Belička, V. Belička) 
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BOD 11.1 ÚPN mesta Sliač, ZaD č. 9 

Zvukový záznam od 02:18:00 do 02:24:40 

 Primátorka predniesla dôvodovú správu. Informovala, že mesto komunikuje s investorom aj 

s kanceláriou projektovej dokumentácie. Že stavebná komisia síce navrhla len upraviť uznesenie č. 

703/2022, ale z dôvodu prehľadnosti a jednoduchosti navrhuje zrušiť celé uznesenie a prijať 

identické, okrem bodu c.  

 Pán poslanec Hric požiadal do budúcna o predloženie zápisníc z komisii.  

 

Uznesenie číslo       57/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

1. Ruší  

uznesenie č. 703/2022 zo dňa 23.06.2022 

2. Schvaľuje 

a) obstaranie aktualizácie platného Územného plánu mesta Sliač, schváleného uznesením MsZ 

č. 71/2005 v znení neskorších zmien a doplnkov, prostredníctvom zmien a doplnkov č. 9 k 

platnému ÚPN mesta Sliač v rozsahu: 

1. v lokalite „kúpele sever“ v k. ú. Rybáre zmena funkčného využitia plôch zelene – lúky 

pre funkciu zariadení kúpeľov a plôch zelene  

2. za podmienky, že v zmenách a doplnkoch č. 9 k ÚPN mesta Sliač sa nebude nachádzať 

žiadna informácia ani nákres trasovania rýchlostnej cesty R2  

cez územie mesta Sliač 

b) náklady spojené s obstaraním územnoplánovacej dokumentácie podľa § 19 Zákona  

č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v znení neskorších predpisov 

uhrádza ten, ktorého výhradná potreba vyvolala obstaranie územnoplánovacej dokumentácie 

zmeny a doplnky č. 9 k platnému ÚPN mesta Sliač 

c) zadávacie podmienky pre obstaranie zmien a doplnkov č. 9 k platnému ÚPN mesta Sliač 

v rozsahu: 

 

Predmet riešenia     

1. zmena funkcie v území „kúpele sever“ z funkčnej plochy lúky na funkciu zariadení liečebných 

kúpeľov a plôch zelene, pričom ZaD určia vzájomný pomer funkčných zložiek  

2. navrhnúť funkčnú a priestorovú reguláciu s určením limitov využitia riešeného územia a iné v 

zmysle § 11 stavebného zákona a podľa § 12 vyhlášky č. 55/2001 Z. z.  

3. navrhnúť vybavenie riešeného územia technickou infraštruktúrou tak, aby navrhované kapacity 

neobmedzovali stav a rozvoj mesta Sliač a Kúpeľov Sliač (najmä: odkanalizovanie územia 

a pitná voda, ...)  

4. navrhnúť opatrenia na elimináciu negatívnych dopadov klímy  

5. ÚPN M Sliač rieši v súlade so § 11 stavebného zákona najmä funkčno-priestorovú reguláciu 

plôch sídla, čo určuje spôsob a mieru spracovania a regulácie plôch (nie pozemkov a stavieb  

na pozemkoch)  
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Požiadavky na postup obstarávania ZaD  

1. územnoplánovacia dokumentácia bude spracovaná v rozsahu a obsahu podľa  

§ 11 stavebného zákona a podľa § 12 vyhlášky č. 55/2001 Z. z.  

2. postup obstarávania ZaD bude v súlade s § 22 až § 28 stavebného zákona  

3. ZaD budú spracované na podklade platného územného plánu (§ 17 vyhlášky  

č. 55/2001 Z. z.) formou úpravy platného textu a grafickej časti na náložkách   

4. v súlade s § 19 stavebného zákona investor sa bude podieľať na financovaní ZaD, obstarávanie 

a spracovanie  ZaD zabezpečí prostredníctvom odborne spôsobilých osôb  

5. v celom rozsahu ZaD budú používané pojmy stavebného zákona a územného plánovania  

s uplatnením platných noriem a vyhlášok   

6. ZaD budú metodicky vychádzať z dokumentu „Vytvorenie podmienok pre stanovenie zásad  a 

pravidiel územného plánovania“ (MDVaRR SR, november 2013)  

7. ZaD musia rešpektovať platnú legislatívu a najmä podmienky využívania kúpeľného miesta 

v súlade so zákonom č.538/2005 Z. z. („kúpeľný zákon“) a s platným Štatútom kúpeľného 

miesta Sliač 

8. ZaD svojím riešením nesmú obmedziť činnosť, využívanie a rozvoj Kúpeľov Sliač 

9. ZaD spracovať primerane v súlade s požiadavkami uznesenia MsZ Sliač  

č. 57/2023  zo dňa 30.3.2023  

10. v súlade s § 4 stavebného zákona následným územnoplánovacím podkladom bude urbanistická 

štúdia, ktorá upresní využitie územia podľa záväznej regulácie schválených v ZaD. Bude 

podkladom pre územné rozhodovanie. 

 

3. Žiada a poveruje  

Primátorku mesta Sliač rokovať s investorom riešenia ZaD č. 9 k ÚPN mesta Sliač o spolupráci 

pri rozvoji mesta. 
 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ: 11 

Prítomní:                          11  

Za:    10 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička,  

        Láskavý, Ryba, Hric) 

Proti:  

Zdržali sa:                          1 (Bakša )                           

Nehlasovali:   

 

BOD 11.2  ÚPN mesta Sliač, ZaD č. 11 

Zvukový záznam od 02:24:40 do 02:31:15 

Primátorka predniesla dôvodovú správu a informovala, že sa na mesto obrátil investor, ktorý 

stavia v časti Trebuľa. Chce zmeniť zámer, ktorý úž má schválený. Chce dať vybudovať zámer 

v ktorom bude bytová jednotka s 22 bytmi a parkovanie. Stavebná komisia toto prerokovala 

a súhlasila za predpokladu, že žiadateľ uhradí všetky náklady spojené s obstaraním zmien a doplnkov.  

Poslanec Zemko pripomenul, že treba doplniť, že sa nikde v zmenách a doplnkoch v územnom 

pláne nebude nachádzať žiadna informácia o trasovaní R2 cez územie mesta Sliač.  
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Uznesenie číslo 58 /2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

schvaľuje  

obstaranie  ÚPN mesta Sliač, Zmeny a doplnky č. 11 v lokalite Trebuľa (C-KN 665/25; 665/26; 

665/27 k. ú. Hájniky) pre žiadateľa ABC realitná, s.r.o., Zvolen s tým, že žiadateľ uhradí všetky

náklady spojené s obstaraním Zmien a doplnkov č. 11 v lokalite Trebuľa za podmienky, že v zmenách 
a doplnkoch k ÚPN mesta Sliač sa nebude nachádzať žiadna informácia ani nákres trasovania 
rýchlostnej cesty R2 cez územie mesta Sliač. 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: Počet

poslancov MsZ: 11 

Prítomní:                          11  

Za:     9  (Zemko, Urbane, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička, Ryba,  

                                                          Láskavý)                                  

Proti: 

Zdržali sa:                           2 (Hric, Bakša)                          

Nehlasovali: 

BOD 11.3  ÚPN zóny Sliač, CMZ, ZaD č. 1 

Zvukový záznam od 02:31:15 do 02:36:05 

Primátorka prečítala dôvodovú správu, kde informovala, že majiteľ penziónu na Rožku

požiadal o udelenie súhlasu na prebudovanie časti penziónu na byty. Bol informovaný, že takáto vec

je možná len keď sa zmení územný plán zóny. Požiadal o súhlas na obstarávanie zmien a doplnkov 

k územnému plánu zóny. Tejto žiadosti stavebná komisia odporučila vyhovieť. 

Poslanec Zemko doplnil, že zmena na bývanie sa týka 4 nebytových priestorov v podkroví.

S najväčšou pravdepodobnosťou penzión bude fungovať ďalej. 

Poslankyňa Janáková Sujová sa vyjadrila, že nie je za to, aby sa každá takáto žiadosť riešila

individuálne 

Uznesenie číslo 59/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

Schvaľuje 

Obstaranie  ÚPN Z Sliač, CMZ – zmeny a doplnky č. 1 v regulovanom sektore H 4 pre žiadateľa

Juraja Trebuľu s tým, že žiadateľ uhradí všetky náklady spojené s obstaraním CMZ – zmeny a 

doplnky č. 1  za podmienky, že v zmenách a doplnkoch k ÚPN mesta Sliač sa nebude nachádzať
žiadna informácia ani nákres trasovania rýchlostnej cesty R2 cez územie mesta Sliač. 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: Počet

poslancov MsZ: 11 

Prítomní:                          11  

Za:     8  (Zemko, Urbanec, Gabaš, Ambrózy, J. Belička, V. Belička, Láskavý, Ryba) 

Proti: 

Zdržali sa:                           3 (Hric, Bakša, Janáková Sujová)                          

Nehlasovali: 

Uznesenie číslo 59 /2023 
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BOD 12 Dodatok č. 1 k VZN 1/2022 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy ZUŠ, dieťaťa 

MŠ a dieťaťa školského zaradenia 

Zvukový záznam od 02:36:05 do 02:38:21 

 Dôvodovú správu pripravila Ing. Palčovičová. Vysvetlila, že najskôr sa musí toto uznesenie 

schváliť a potom sa môže prejsť k schvaľovaniu rozpočtu.  

 
Uznesenie číslo     60/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

s ch v a ľ u j e 

Dodatok č. 1 k VZN č. 01/2022 o určení  výšky dotácie na prevádzku a mzdy žiaka ZUŠ, 

dieťaťa  v MŠ a dieťaťa školského zariadenia. 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:  11                            

Za:      9   (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, V. Belička, Hric, J. Belička, ,  

         Ryba, )                                 

Proti:  

Zdržali sa:                          2 (Láskavý, Bakša)                          

Nehlasovali: 

 

BOD 13 Rozpočet  

Zvukový záznam od 02:38:21 do 03:13:58          

Pani Palčovičová predložila dôvodovú správu o rozpočte Mestského kultúrneho strediska. 

Rozpočet bol prerokovaný na finančnej komisii a aj na stretnutí poslancov, odporúčajú schváliť.  

Uznesenie číslo    61 /2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

1. schvaľuje 

predložený rozpočet Mestského kultúrneho strediska Sliač na rok 2023 ako vyrovnaný v členení na  

bežné príjmy vo výške       129 484,00 € 

bežné výdavky vo výške       129 484,00 € 

2. berie na vedomie 

predložené výhľadové rozpočty Mestského kultúrneho strediska na roky 2024 a 2025. 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:    11                           

Za:                            11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička,  

        Láskavý, Ryba, Bakša, Hric)                                                                                                      

Proti:  

Zdržali sa:                           Nehlasovali: 
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BOD 13 Rozpočet           

Ing. Palčovičová predložila dôvodovú správu o rozpočte Materskej školy SNP. Uviedla, že 

všetky rozpočty boli prerokované na finančnej komisii.  

 

Uznesenie číslo    62 /2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

1. schvaľuje 

predložený rozpočet Materskej školy SNP, Sliač na rok 2023 ako schodkový v členení na  

bežné príjmy vo výške         11 880,00 € 

    bežné výdavky vo výške       286 060,00 € 

2. berie na vedomie 

predložené výhľadové rozpočty Materskej školy SNP, Sliač na roky 2024 a 2025. 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:      11 

Prítomní:             11                           

Za: 11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička,    

                  Láskavý, Ryba, Bakša, Hric)                                                                                                        

Proti:  

Zdržali sa:                            

Nehlasovali: 

 

BOD 13 Rozpočet           

Ing. Palčovičová predložila dôvodovú správu o rozpočte Materskej školy J. Cikkera. 

 

Uznesenie číslo     63/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

1. schvaľuje 

predložený rozpočet Materskej školy J. Cikkera, Sliač na rok 2023 ako schodkový v členení na  

bežné príjmy vo výške         10 400,00 € 

bežné výdavky vo výške       290 266,00 € 

2. berie na vedomie 

predložené výhľadové rozpočty Materskej školy J. Cikkera, Sliač na roky 2024 a 2025. 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:     11                           

Za:      11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, Hric, J. Belička, V. Belička,  
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       Láskavý, Ryba, Bakša)                                                                                                      

Proti:  

Zdržali sa:                            

Nehlasovali: 

 

BOD 13 Rozpočet           

Ing. Palčovičová predložila dôvodovú správu o rozpočte Základnej umeleckej školy.  

 

Uznesenie číslo     64/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

1. schvaľuje: 

predložený rozpočet Základnej umeleckej školy, Sliač na rok 2023 ako schodkový v členení na  

bežné príjmy vo výške         40 000,00 € 

bežné výdavky vo výške       510 610,00 € 

 

2. berie na vedomie 

predložené výhľadové rozpočty Základnej umeleckej školy, Sliač na roky 2024 a 2025. 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní: 11                          

Za:   10 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, Hric, J. Belička, V.  

        Belička, Láskavý, Ryba)                                                                                                      

Proti:                                   1 (Bakša)  

Zdržali sa:                            

Nehlasovali: 

 

BOD 13 Rozpočet           

Ing. Palčovičová predložila dôvodovú správu rozpočtu Základnej školy A. Sládkoviča. 

Poslanec Hric poďakoval pánovi poslancovi Gabašovi za prípravu podkladov na rozpočet. Zhrnul, že 

zo všetkého čo mesto zarobí ide na vzdelanie 58%. Nárast financií za tri roky na vzdelanie je 800 000€ 

Primátorka informovala, že k rozpočtu sa pristupovalo veľmi zodpovedne. Zohľadňovala sa 

najmä energetická kríza a inflácia.  

 

Uznesenie číslo     65/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

1. schvaľuje: 

predložený rozpočet Základnej školy A. Sládkoviča, Sliač na rok 2023 ako schodkový v členení na  

bežné príjmy vo výške          362 287,15 € 

bežné výdavky vo výške       2 080 731,30 € 

 

2. berie na vedomie 
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predložené výhľadové rozpočty Základnej školy A. Sládkoviča, Sliač na roky 2024 a 2025.  

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:  11                            

Za:     11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, Hric, J. Belička, V. Belička,  

       Láskavý, Ryba, Bakša, Hric)                                                                                                       

Proti:  

Zdržali sa:                            

Nehlasovali: 

 

BOD 13 Rozpočet           

Ing Palčovičová predložila dôvodovú správu . Informovala, že rozpočet bol vyvesený 

v zákonnej lehote. Pripomienky boli zapracované.  

Poslankyňa Janáková Sujová poďakovala a ocenila prácu Ing. Palčovičovej. Dôvodová správa 

bola podľa nej prehľadná, podrobná a zrozumiteľná. Skonštatovala, že k rozpočtu sa finančná komisia 

stretla 3 krát. Priznala, že z dôvodu, že mesto nemá hlavného kontrolóra nebola ochotná schváliť 

rozpočet, ale vzhľadom na to, že dôveruje a spolieha sa na schopnosti pani Palčovičevej, je ochotná 

tento rozpočet schváliť. Hlavný dôvod prečo schváli rozpočet je ten, že je potrebné dokončiť výstavbu 

centra sociálnych služieb.  

Poslanec Gabaš tiež poďakoval pani Palčovičovej za prípravu. Považuje rozpočet za opatrný, 

neagresívny. Čo sa týka citlivosti možno, že by citlivosť identifikoval zo závislej činnosti, ale to nie 

je v ich rukách. Skonštatoval, že miestne dane sa zvyšovali a uvidí sa aký to bude mať vplyv na 

spotrebu každého obyvateľa. Čo sa bude stíhať, to sa uvidí v praxi. Pozitívne zhodnotil zapojenie 

vyššieho členského do OOCR. Odporučil poslancom rozpočet schváliť. Pozitívne zhodnotil aj to, že 

sa v rozpočte veľmi kapitálovo neplánovalo. Predpokladá, že pri každom kapitálovom výdavku budú 

mať poslanci osobitné stretnutie. Zahlasuje za rozpočet. Navrhol, že sa treba zamýšľať nad 

centralizáciou finančnej sústavy, prípadne mzdovej analýzy za účelom úspory nákladov. To znamená 

identifikovať či a ako má rozpočtová organizácia zabezpečené služby. Odporúča urobiť analýzu, či 

by nebolo vhodné centralizovať tieto služby do mesta. Napríklad v budúcnosti v mestskej SRO. 

Taktiež navrhol aby sa vrátili k myšlienke založenia SRO. Už v minulosti táto myšlienka bola ale 

nedotiahla sa do konca. SRO identifikuje potenciál ďalších príjmov. Navrhuje zamyslieť sa nad 

zlúčením niektorých rozpočtových organizácií. Možno by sa týmto tiež ušetrilo na niektorých 

manažérskych pozíciách. Navrhuje kvartálne vyhodnotenie plnenia rozpočtu.  

Pani Palčovičová uviedla, že ak pani primátorka schváli vie predložiť vyhodnotenie rozpočtu, 

ktoré vkladá každý štvrťrok do systému.  

Pán Gabaš pokračoval a uviedol, že vzhľadom na skladbu výdavkov, vidíme, že veľká časť 

týchto výdavkov ide do vzdelania. Uviedol, že ak sa v budúcnosti budú baviť o projektoch 

a o kapitálových výdavkoch mali by ich fokusovať, možno že aj do týchto programov. Aby našli 

úsporu. Ďalej navrhol, aby sa hlbšie pozreli do výdavkových oblastí rozpočtov organizácií a navrhli 

dáke optimalizačné modely. Mali by hľadať konsenzus medzi kapacitou, výdajmi a príjmami.   

 

Uznesenie číslo     66/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

1. schvaľuje 

a) Programovú štruktúru rozpočtu mesta Sliač na rok 2023 

b) predložený programový rozpočet mesta Sliač na rok 2023, vrátane programov 

a podprogramov, rozpočtov príspevkových a rozpočtových organizácií, ako vyrovnaný  
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bežný rozpočet ako prebytkový vo výške       + 122 932,00 € 

kapitálový rozpočet ako schodkový          - 64 500,00 € 

rozpočet finančných operácií ako schodkový vo výške       - 58 432,00 €  

 

s tým, že schodok kapitálového rozpočtu je krytý príjmovými finančnými operáciami vo výške 

64 500,00 € a schodok finančných operácií je krytý bežným rozpočtom vo výške 122 932,00 €. 

 

2. berie na vedomie 

 

a) zámery, ciele a záväzné ukazovatele programového rozpočtu mesta Sliač, vrátane rozpočtov 

príspevkových a rozpočtových organizácií na rok 2023  

b) predložené výhľadové rozpočty mesta Sliač na roky 2024 a 2025 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:  11                           

Za:        9 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička, Ryba,  

        Hric)                                                                                                      

Proti:  

Zdržali sa:                          2 (Bakša, Láskavý)                           

Nehlasovali: 

 
 

BOD 13 Rozpočet           

Ing. Palčovičová predložila dôvodovú správu rozpočtu. 

 

Uznesenie číslo     67/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

 

1. Schvaľuje 

a) použitie rezervného fondu vo výške 63 500,00 € na nasledovné investičné akcie: 

1. CSS výdavky – dofinancovanie (PD, prekládka EE prípojky)   28.400,- € 

2. Infocentrum – výdavky k povoleniu umiestnenia kontajnera      1.000,- € 

3. Rekonštrukcia ul. Hviezdoslavova       34.100,- € 

 

b) použitie peňažného fondu na majetkové investície mesta vo výške 1.000,00 € na nasledovné 

investičné akcie: 

1. Nákup pozemkov           1.000,- € 

 

c) poskytovanie dotácií na prevádzku a mzdy žiaka ZUŠ, dieťaťa v materskej škole a dieťaťa 

školského zariadenia v zmysle Dodatku č. 1 k VZN č. 01/2022 mesačne do 25. dňa 

kalendárneho mesiaca vo výške 1/11 stanoveného ročného rozpisu pre rok 2023. 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 
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Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:   11                           

Za:      9 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, J. Belička, V. Belička, Ryba,  

     Hric)                                                                                                                                        

Proti:  

Zdržali sa:                         2 (Bakša, Láskavý)                         

Nehlasovali: 

 

BOD 13 Rozpočet           

Uznesenie číslo       68/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 
 

b e r i e  na v e d o m i e 

a) zámery, ciele a záväzné ukazovatele programového rozpočtu mesta Sliač, vrátane rozpočtov 

príspevkových a rozpočtových organizácií na rok 2023  

b) predložené výhľadové rozpočty mesta Sliač na roky 2024 a 2025 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:                          11   

Za:    11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, Hric, J. Belička, V. Belička,  

                Láskavý, Ryba, Bakša)                                                                                                       

Proti: 0 

Zdržali sa:                          0 

Nehlasovali: 

 

BOD 13 Rozpočet           

Ing. Palčovičová predložila dôvodovú správu. 

Poslankyňa Janáková Sujová doplnila informácie o dotáciách. Z návrhov vyplynulo, že sa schválila 

celková suma s tým, že teraz v rozpočte zahŕňajú len polovicu sumy a podľa toho, ako sa bude 

napĺňať rozpočet, tak druhých 50% adresne pridelia v druhom polroku. Táto suma je rezervovaná v 

rozpočte ako neadresná dotácia. 

Pán poslanec Hric navrhol spraviť nové VZN ohľadom dotácií. 

 

Uznesenie číslo       69/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

 

Schvaľuje 

v súlade so Všeobecne záväzným nariadením Mesta Sliač č. 03/2020 o poskytovaní dotácií 

a finančných príspevkov z rozpočtu Mesta Sliač, dotáciu pre: 
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Názov projektu 
Suma v návrhu 

rozpočtu rok 2023 

Šachový klub Slovan Sliač 150,00 

Cirkevný zbor ECAV Hronsek 175,00 

FISH 925,00 

Charita Sliač 425,00 

ŠK ORLÍK SLIAČ 400,00 

MTB Racing Team 75,00 

Športový klub RTVŠ Rytmik Sliač 250,00 

Futbalový klub Slovan Kúpele Sliač 9 525,00 

Bedmintonový klub Kúpele Sliač 1 500,00 

Jednota dôchodcov Sliač 750,00 

Rodinne centrum Pod prameňmi 550,00 

Rodičovské združenie pri ZUŠ Sliač 450,00 

Slovenský zväz zdravotne postihnutých 375,00 

Hradecká Oľga 150,00 

FP- mal. Alžbeta Garguláková 500,00 

Mimoriadna dotácia + rezerva na prerozdelenie 16 500,00 

Spolu 32 700,00 

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:                          11   

Za:      11  (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, Hric,  J. Belička, V. Belička,  

         Láskavý, Ryba, Bakša)                                                                                                                                       

Proti: 0 

Zdržali sa:                          0    

Nehlasovali: 

 

BOD 14 Informácie primátorky 

Zvukový záznam od 03:13:58 do 03:20:58 

 Primátorka informovala o zhromaždeniach ktoré sa uskutočnili v meste. Zhromaždenia 

prebehli v súlade so zákonom. Viac sa k téme týchto zhromaždení nebude vyjadrovať. Informovala 

o tom, že máme zákon o štátnych symboloch a tiež metodické usmernenie z ministerstva 

zahraničných vecí ako používať vlajky v čase oficiálnych zahraničných návštev. Ak na Sliači nebude 

oficiálna zahraničná návšteva iná vlajka ako Slovenská, EÚ a mesta Sliač pred MsÚ visieť nebude 

(ešte čierna počas smútku). Informovala o priebehu spoločnej komisie.  

 Oznámila, že 22.4.2023 je Deň Zeme a pri tejto príležitosti mesto spolu s Kúpeľmi, cirkvou, 

ZŠ a MŠ zorganizuje akciu „ Daruj deň svojmu mestu“. Požiadala poslancov, aby si tento deň urobili 

čas a zúčastnili sa.  

 Informovala, že 24.4.2023 sa uzatvára výzva na projekty, čo znamená, že do tohto dátumu 

potrebujeme schváliť projektový zámer. 

Čo sa týka R2, tak zatiaľ sa neudiali žiadne zmeny, stotožňujeme sa s návrhom R2 cez Lučeneckú. 



Č.j. 380-1456/2023                   Mesto Sliač      Zápisnica z 5. rokovania MsZ dňa 30.03.2023 

 
 

Uznesenie číslo       70/2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

1. Informácie primátorky 

2. Informácie o R2 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:   11                            

Za:      11  (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, Hric,  J. Belička, V. Belička,  

         Láskavý, Ryba, Bakša)                                                                                                                                       

Proti:  

Zdržali sa:                            

Nehlasovali: 

 

BOD 15 Rôzne 

Zvukový záznam od 03:20:58 do 03:38:51 

Dôvodovú správu predniesol náčelník MsP. Vysvetlil a ozrejmil prečo hliadkujú pred ZŠ. 

Uznesenie číslo       71/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

 

b e r i e  n a  v e d o m i e  
 
informáciu náčelníka MsP 

 
Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:  11                             

Za:     11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Hric, Ambrózy, J. Belička, V. Belička,  

       Láskavý, Ryba, Bakša)                                                                                                                                                                          

Proti:  

Zdržali sa:                            

Nehlasovali: 
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BOD 15.1 Zmena tajomníkov v komisiách 

Primátorka predniesla dôvodovú správu. Poslanec Bakša opustil na moment miestnosť. 

 

Uznesenie číslo      72 /2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

b e r i e   n a   v e d o m i e  

informáciu o zmene tajomníkov v Komisii obchodu, služieb, podnikania, cestovného ruchu, 

regionálnej a zahraničnej spolupráce a v Komisii sociálnej, zdravotnej a bytovej (s účinnosťou od 

1.4.2023).  

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:  11                            

Za:      11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Hric Ambrózy, J. Belička, V. Belička,  

       Láskavý, Ryba, Bakša)                                                                                                                                                                                                             

Proti:  

Zdržali sa:                            

Nehlasovali: 

 

BOD 15.2 Žiadosti občanov 

 Primátorka informovala o žiadosti pána Krnáča. Pán Krnáč chce odkúpiť časť parcely pri 

rodinnom dome na ulici Topoľovej. Poslanec Urbanec upozornil, že toto sa v bode rôzne nemôže 

riešiť.  

 Poslankyňa Janáková Sujová upozornila, že toto sú majetkové veci, ide o prevod majetku 

a nakladanie s majetkom. Tieto veci sa nemajú riešiť v bode rôzne ale už keď to tam je vyjadrila sa, 

že toto nie je jednoduchá záležitosť. Má to svoju históriu a tiež neodporúčajúce stanoviská z komisií. 

Poslanci k tomuto nedostali žiadnu dôvodovú správu a žiadne podklady. Navrhuje o tomto nerokovať.  

 Primátorka vysvetlila čo žiada pán Krnáč. Oznámila poslancom, že komisia to neodporúča 

predať preto, lebo povedala, že tam treba urobiť štúdiu. Malo tam byť parkovanie. Zaradila to preto 

do tohto bodu, lebo to už bolo prerokované v komisiách. Komisia odporučila prenájom. Vzhľadom 

k tomu, ale že prišla žiadosť o odpredaj, musia poslanci jednať o odpredaji.  

 Poslankyňa Janáková Sujová oznámila, že keď sa v komisii prerokováva žiadosť vždy sa 

prihliada na územný plán mesta. V tomto prípade mesto má naplánované využitie tohto pozemku, 

preto to komisia neodporučila.  

 Poslanec Bakša sa opýtal, či má pani primátorka informáciu, že bola zablokovaná cesta v deň 

zhromaždenia. Primátorka povedala, že takúto informáciu nemá a že v nedeľu komunikovala 

s políciou, ktorá jej potvrdila, že obe zhromaždenia sa konali v kľude. Nezaznamenali žiadne 

incidenty.  

 Poslanec Bakša ešte doplnil k zmluve pani Tvarožkovej, že tu padla informácia, že je 

zverejnená ale nie je. JUDr Petroch mu odpovedal, že včera bola podpísaná a dnes pred 

zastupiteľstvom mu bolo potvrdené, že je zverejnená.  Prednosta povedal, že to preverí. 
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 JUDr. Petroch sa ešte vyjadril k zhromaždeniu. Oznámil, že to bolo vykonané rafinovane. 

Zhromaždenie neoznámil Kotleba ale nejaký pán Brandajský zo Zbojnej a kontaktná osoba bola z B. 

Bystrice. Nikde tam nebola ani zmienka o Ľudovej strane naše Slovensko. Taktiež oznámil, že mesto 

nepovoľuje zhromaždenia len zakazuje.  

 Poslanec Zemko povedal, že videl zábery zhromaždenia kde prebiehala tlačovka priamo pred 

MsÚ. Opýtal sa, či nie je možné do budúcnosti ich poslať niekde ďalej. 

 Prednosta skonštatoval, že je to miesto verejne prístupné a nemôže sa nikomu zakázať aby 

tam stál.   

 

Uznesenie číslo      73 /2023 

Mestské zastupiteľstvo v Sliači 

 Berie na vedomie  

odpredaj častí parcely mesta č. KN-C 1009/191 nachádzajúcu sa v katastrálnom území Rybáre v 

celkovej výmere 62,00 m2   podľa predloženého nákresu.  

 

Predmetné Uznesenie bolo Mestským zastupiteľstvom v Sliači schválené nasledovne: 

Počet poslancov MsZ:     11 

Prítomní:   11                           

Za:      11 (Zemko, Urbanec, Gabaš, Janáková Sujová, Ambrózy, Hric, J. Belička, V. Belička,  

         Láskavý, Ryba, Bakša)                                    

Proti:  

Zdržali sa:                            

Nehlasovali: 

 

BOD 16 Interpelácie poslancov 

Zvukový záznam od 03:38:51 do 04:07:26 

  Poslanec J. Belička pripomenul stretnutie s obyvateľmi ulice Kalinčiakovej. Kde sa riešili 

susedské vzťahy. Bolo tam prisľúbené, že sa niektoré požiadavky napravia. Požiadal mesto aj 

stavebnú komisiu o informácie v akom stave to je a či sa to rieši. Chce vedieť aké stanovisko k tomuto 

zaujalo mesto. 

  Primátorka informovala, že Mesto požiadalo Slovenský pozemkový fond aby odpredal alebo 

dal do nájmu určitú časť pozemku, ktorý je na konci ulice, aby sa tam urobila točňa. Je to ale problém 

lebo je to poľnohospodárska pôda. Bohužiaľ, dva roky prešli a fond nič nepodnikol.  

  Poslanec Hric navrhol, že by sa mal nastaviť proces zverejňovania zápisníc a celkovo zmlúv. 

Uviedol, že treba nájsť spoločný systém. Navrhol určiť zodpovednú osobu. Tak sa aspoň bude vedieť 

koho treba naháňať. Prednosta informoval, že pán poslanec Hric mu poslal mail kde oznámil, že nie 

sú zverejnené zápisnice z komisií. Oznámil, že v tomto zastupiteľstve boli uverejnené v dôvodových 

správach informácie z komisií. Poslanec Hric skonštatoval, že nevedia kto je zodpovedný. Nehľadá 

chybu, ale hľadá akým spôsobom sa posunúť vpred.  

 Poslankyňa Janáková Sujova naviazala na poslanca Hrica, oznámila, že finančná komisia 

zasadala už tri krát. Zápisnicu podpísala a odoslala tajomníčke na zverejnenie. Do dnešného dňa nie 

je zápisnice nezverejnená. 
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  Pani primátorka skonštatovala, že sa bude zaoberať týmito pripomienkami.  

  Poslankyňa Janáková Sujová položila otázku, že v akom štádiu je hľadanie alebo výber 

chýbajúceho pracovníka na ekonomickom úseku. Opýtala sa, či bolo vypísané výberové konanie, 

alebo akým spôsobom sa hľadá nový zamestnanec. 

  Primátorka odpovedala, že nebolo vypísané výberové konanie, ale zamestnanca hľadá. 

Oznámila, že verejná správa je veľmi špecifická a takého človeka, ktorý tomu rozumie nenájde na 

profesii.  

  Poslankyňa Janáková Sujová upozornila, že na webe nie sú zverejnené výsledky referenda. 

Požiadala o zaslanie všetkým poslancom prehľad aktuálnych zostatkov na peňažných účtoch 

k 31.12.2022. Požiadala o zaslanie zoznamu uznesení zo zastupiteľstva, ktoré sú v riešení a nie sú 

ešte ukončené.  

  Poslanec Ryba sa informoval o kontajneroch na Krátkej ulici. Opýtal sa aj na zástavku v 

Hájnikoch. 

 Primátorka mu odpovedala, že ohľadom zástavky je to problém. Zástavka je na súkromnom 

pozemku a nie na pozemku mesta. Mesto potrebuje vymeniť pozemky, aby sa zástavka 

zrekonštruovala. Ku kontajnerom podala informáciu, že firma Pedersen žiadala, aby sa kontajnery 

posunuli ďalej od domu, čo mesto spravilo. Teraz je problém v elektrických kábloch. Požiadali 

elektrárne, aby všetky káble dali do jednej chráničky, aby bol prístup ku kontajnerom keď ich chcú 

vyniesť. 

 

BOD 17 Odpovede na interpelácie z predchádzajúceho MsZ 

  Primátorka uviedla, že na všetky interpelácie odpovedala v predchádzajúcom zastupiteľstve.  

BOD 18 Záver 

Pani primátorka poďakovala poslancom aj všetkým prítomným za účasť na zasadnutí.  
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          primátorka mesta 
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